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حمیدرضا نعیمی:
خواهش می کنم به داد حریم تئاتر 

شهر برسید

حمیدرضا نعیمی، نویسنده، کارگردان و بازیگر 
تئاتر از مسئولان شهری خواست تا هرچه زودتر 
نسبت به پاکسازی و بهسازی حریم مجموعه تئاتر 

شهر اقدامات لازم را انجام دهند.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی مجموعه 
تئاترشهر، این فعال تئاتری با انتقاد شدید از شرایط 
پیش آمده در حریم مجموعه تئاتر شهر که موجب 
ظهور و بروز نابسمانی های متعددی برای مهم ترین 
مرکز تئاتری کشور شده، توضیح داد: طی ماه های 
به  بیشتر  تا حد زیادی  گذشته آن مسئله ای که 
چشم آمده ، فضای شلوغ و آلوده اطراف ساختمان 
زیبای تئاترشهر است که من دیگر نمی دانم باید به 
چه کسی گفت که هرچه زودتر نسبت به  آسیب 
های موجود در حریم این مجموعه رسیدگی های 
لازم را انجام دهد. وی افزود: چندین سال است 
که بسیاری از هنرمندان درباره حریم تئاتر شهر 
حرف می زنند و این موضوع را گوشزد می کنند. 
در این مورد هم تا آنجا که می دانم هنرمندان و 
مدیران زیادی با اعضای ادوار مختلف شورای شهر، 
مذاکرات  دیگر  های  مجموعه  و  تهران  شهرداری 
متعددی انجام داده اند اما نتیجه ای دربر نداشته 
است. من از همه مدیرانی که در این زمینه می 
برای  کنم  می  خواهش  باشند،  تاثیرگذار  توانند 
امنیت حریم تئاتر شهراقدامات لازم را انجام دهند. 
این نویسنده و کارگردان تئاتر تاکید کرد: ما می 
دانیم برخی از عزیزانی که در قالب دستفروش در 
محدوده چهارراه ولیعصر حضور دارند، برای امرار 
هستند.  اینجا  معیشتی  مشکلات  رفع  و  معاش 
اما بپذیریم که تئاتر هم فضای خود را دارد. من از 
مسئولان خواهش می کنم از مجموعه های تئاتری 
وقتی  ببینند  و  کنند  بازدید  هم  دیگر  کشورهای 
یک شهروند و مخاطب تئاتر وارد محیط پیرامونی 
این مجموعه ها می شوند با فضای امن و زیبا و 
فرهنگی مواجه می شوند که ناخواسته آنها را وادار 
به احترام می کند. نعیمی در بخش پایانی صحبت 
های خود گفت: متاسفانه محیط پیرامونی مجموعه 
تئاتر شهر تبدیل به بازار مکاره ای شده که دیگر 
ندارد. اصلا  را  قبل  آن فضای فرهنگی چند سال 
چه کسی جرات می کند با خانواده اش در میان 
این همه شلوغی، بزهکاری و آسیب های اجتماعی 
و ازدحام که اصلا ارتباطی به تئاتر شهر ندارد، به 
مجموعه بیاید و برای تماشای تئاتر وقت بگذارد؟ 
بنابراین من باز هم خواهش می کنم که به داد تئاتر 
شهر برسید.  طی روزهای اخیر تعدادی از هنرمندان 
حریم  فعلی  وضعیت  از  انتقاد  با  تئاتر  شاخص 
مجموعه تئاترشهر خواستار رسیدگی فوری مدیران 
و نهادهای مختلف در این زمینه شده اند که در 
روزهای پیش رو مصاحبه های این هنرمندان درباره 

شریط فعلی حریم تئاتر شهر منتشر خواهد شد.

درگذشت یک نویسنده و بازیگر

فیلم  چندین  بازیگر  کلارک«  هیگینز  »کارول 
پرفروش »ریگان  نویسنده مجموعه  و  تلویزیونی 

ریلی« در ۶۶ سالگی درگذشت.
نیویورک  به  کلارک  خانواده  ایسنا،  گزارش  به 
تایمز اعلام کردند که او پس از مبارزه با سرطان 

آپاندیس در لس آنجلس از دنیا رفته است.
کلارک، دختر نویسنده پرفروش »مری هیگینز 
کلارک« معروف به ملکه تعلیق بود که در سال 

۲۰۲۰ در سن ۹۲ سالگی درگذشت.
 »کارول« در ۲۸ ژوئن ۱۹۵۶ در شهر نیویورک 
به دنیا آمد و پس از فارغ التحصیلی از کالج مانت 
رشته  در  تحصیل  به   ،۱۹۷۸ سال  در  هولیوک 

بازیگری در خانه نمایش بورلی هیلز ادامه داد.
به یک  تبدیل شدن  برای  را  راه خود  بعدها  او 
نویسنده پیدا کرد. برخی از موفق ترین رمان های او 
حول محور کارآگاه خصوصی »ریگان ریلی« بود که 
نامزد جایزه آگاتا در سال ۱۹۹۲ و جایزه آنتونی برای 
بهترین رمان اول شد. تعدادی از کتاب های این 
مجموعه نیز به فیلم های تلویزیونی تبدیل شدند 

که او در آن ها ظاهر شد.

بازار کنسرت ها داغ است
اکنون که برگزاری اجراها از محدوده پاپ خارج 
شده و جمعی از هنرمندان موسیقی نواحی و ایرانی 
هم به جمع برگزارکنندگان پیوسته اند، بازار برپایی 
کنسرت ها با همه فراز و نشیب هایش بیش از پیش 

داغ است.
به گزارش ایسنا، این روزها حواشی کنسرت ها در 
کنار حضور حداکثری هنرمندان دست به دست 
هم داده  است تا اخبار موسیقی در صدر رسانه ها 

باشد.
در ادامه نگاهی خواهیم داشت به اجراهایی که 

در روزهای آینده به روی صحنه می رود
میلاد نمایشگاه

امید حاجیلی سه شنبه ۳۰ خرداد در دو سانس 
۱۹:۵۰ و ۲۲:۵۰، آرمین زارعی چهارشنبه ۳۱ خرداد 
در دو سانس ۱۹:۴۰ و ۲۲:۴۰، حامیم جمعه دوم 
تیر در دو سانس ۱۸ و ۲۱:۳۰، آرون افشار جمعه ۹ 

تیر در دو سانس ۱۸ و ۲۱:۳
برج میلاد تهران

حامی چهارشنبه ۳۱ خرداد در دو سانس ۱۹:۴۵ 
و ۲۲:۴۵، کنسرت زنده یاد ناصر چشم آذر جمعه 
دوم تیر ساعت ۱۹:۵۰، علی عبدالمالکی سوم تیر 
زاهدی  کسری   ،۲۲:۵۰ و   ۱۹:۵۰ سانس  دو  در 
سه شنبه ششم تیر در دو سانس در دو سانس 
۱۹:۵۰ و ۲۲:۵۰، سامان جلیلی ۱۰ تیر در دو سانس 
۱۸ و ۲۱:۳۰، رضا یزدانی ۱۴ تیر در دو سانس ۱۹:۳۰ 

و ۲۲:۳۰
اسپیناس پالاس

مجید رضوی سه شنبه ۳۰ خرداد در دو سانس ۱۸ 
و ۲۱:۴۵، شهرام شکوهی ۳۱ خرداد در دو سانس 
۱۹:۵۰ و ۲۲:۵۰، محسن یگانه پنجشنبه، جمعه 
و شنبه از یکم تا سوم تیر در سانس های ۱۹:۴۵ 
و ۲۲:۴۵، بهنام بانی پنجشنبه هشتم تیر در دو 
سانس ۱۸ و ۲۱:۳۰، ناصر زینلی جمعه ۹ تیر در دو 

سانس ۱۹:۵۰ و ۲۲:۵۰
تالار وحدت

ارکستر ملی ایرانی پنجشنبه یکم و جمعه دوم 
تیر ساعت ۲۱:۳۰، کنسرت گروه نهال بهمراه گروه 
حرکت هرنگ )ویژه بانوان( جمعه دوم تیر ساعت 
تیر و پنجشنبه  ۱۴، فرج علیپور سه شنبه ششم 
هشتم تیر در دو سانس ۲۱:۳۰، گروه آوای تبری 
موج  آوای  گروه   ،۲۱:۳۰ ساعت  تیر   ۱۲ دوشنبه 
سه شنبه ۱۳ تیر ساعت ۲۱:۳۰، علیرضا قرائی منش 

چهارشنبه ۱۴ تیر ساعت ۲۱:۳۰
کاخ سعدآباد

علیرضا قربانی ۳۰ و ۳۱ خرداد و ۱، ۲، ۳، ۶، ۸، 
 ،۲۰ ،۱۹ ،۱۸ ،۱۷ ،۱۶ ،۱۵ ،۱۴ ،۱۳ ،۱۲ ،۱۱ ،۱۰ ،۹
۲۱، ۲۲، ۲۳، ۲۴، ۲۵ و ۲۶ تیر ساعت ۲۱ و کنسرت 
مشترک علی قمصری و سهراب پورناظری ۳۰ و 
۳۱ خرداد و یکم و دوم و سوم تیر در سانس های 

متغیر  
فرهنگسرای نیاوران

حرکات آئینی گروه »وشتان« جمعه ۹ تیر ساعت 
۱۶

صدور گواهی نامه بین المللی نیم بها 
برای زوج های جوان

کانون جهانگردی و اتومبیلرانی به مناسبت روز 
ملی ازدواج در قالب طرح »زوج ایرانی«، گواهی نامه 
برای  با ۵۰ درصد تخفیف  را  بین المللی  رانندگی 

زوج های جوان صادر می کند.
جهانگردی  کانون  اعلام  بنابر  ایسنا  گزارش  به 
و اتومبیلرانی که به عنوان نماینده رسمی و مجاز 
امر  در   )FIA( اتومبیلرانی  بین المللی  فدراسیون 
صدور این مدرک بین المللی معرفی شده است، این 
طرح از ۳۰ خرداد ۱۴۰۲ به مدت هفت روز کاری، 
اجرا می شود. در راستای اجرای طرح زوج ایرانی، 
زوج های جوانی که کمتر از ۳۰ سال سن دارند و از 
تاریخ عقد ایشان کمتر از یک سال گذشته است، 
می توانند با در دست داشتن شناسنامه، گواهی نامه 
رانندگی ملی، اصل یا تصویر صفحه اول گذرنامه و 
یک قطعه عکس برای دریافت گواهی نامه رانندگی 
اصلی  دفاتر  به  سال،  یک  اعتبار  با  بین المللی 
اتومبیلرانی مراجعه و همان  و  کانون جهانگردی 
روز گواهی نامه رانندگی بین المللی خود را دریافت 
کنند. زوج های واجد شرایط می توانند به صورت 
غیرحضوری نیز درخواست خود را ثبت کنند. بر 
https:// این اساس با مراجعه به نشانی اینترنتی

idp.taci.ir و  بارگذاری مدارک خود شامل تصویر 
صفحه دوم شناسنامه، گواهی نامه ملی، یک قطعه 
عکس و تصویر صفحه نخست گذرنامه، با وارد 
درصدی   ۵۰ تخفیف  از   ،ZOJIRANI کد  کردن 
گواهی نامه های  روش،  این  در  شوند.  بهره مند 
برای  کاری،  روز  تا ۱۰  بین المللی طی ۷  رانندگی 
متقاضیان ارسال می شود. دفتر شماره یک کانون 
خرمشهر  خیابان  در  اتومبیلرانی  و  جهانگردی 
)آپادانا(، ابتدای خیابان عربعلی، بین کوچه یکم و 
سوم، پلاک ۲ و دفتر شماره دو در خیابان آزادی، 
در  دفتر شماره سه  و  کار، پلاک ۱  وزارت  کوچه 
خیابان فیاض بخش، نبش کوچه جهانگردی، پلاک 

۳۳، واقع شده است.

به گزارش ایلنا، رحیم خاکی )مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان البرز( با اشاره به آنکه 
صنایع دستی نقطه قوت استان است، گفت: البرز یکی 
از استان هایی است که به دلیل تنوع قومی که در آن 
شاهد هستیم مملو از رشته های صنایع دستی که به 
صورت یکجا در این استان فعال هستند. این استان 
به دلیل مهاجرت هایی که صورت گرفته که عمدتا از 
نخبگان قومیت ها و استان های مختلف هستند و در 
استان البرز حضور دارند، تبدیل به نقطه قوت صنایع 
رشته  از ۲۹۹  رشته  و ۸۵  است  شده  استان  دستی 

صنایع دستی کشور در آن فعال هستند. 
او ادامه داد: در سال گذشته بر اساس گزارش رسمی 
کمرگ کشور، صادرات صنایع دستی استان البرز در 
سال گذشته ۲۲۴۰۰۰۰ دلار بود که حدود ۲۰۰ هزار دلار 
به صورت چمدانی و مابقی صادرات رسمی بود. البته 
که باتوجه به تولیدات این استان چنین رقم از صادرات 
کم است چراکه در بسیاری از مواقع به دلیل مشکلاتی 
که در حوزه صادرات برای گذر از روند موجود و حتا 
راضی کردن اتاق بازرگانی داریم، بسیاری از تولیدات 
از  یا حتا  تهران  استان  از  البرز  استان  صنایع دستی 
سایر استان ها مانند اصفهان صادر می شود. طی دو 
هفته آینده با کمک اتاق بازرگانی و اداره کل اقتصاد 
دارایی، برای تولیدکنندگان صنایع دستی دوره صادرات 
محصولات برگزار می کنیم تا در قالب کارگاه یک روزه 
با حضور اساتید امر بتوانیم بخشی از مشکلات را حل 

کنیم. 
خاکی در پاسخ به این سوال که آیا برنامه ای برای 
تبدیل شدن یکی از انواع صنایع دستی استان البرزی به 
برندی در حوزه صنایع دستی این استان در نظر گرفته 
شده، گفت: در اوشان تپه و تپه ازبکی قدیمی ترین 
سفال ها با قدمتی بیش از ۷ هزار سال بدست آمده 
قدیمی ترین صنعت  به  البرز  استان  در  را  که سفال 
تبدیل می کند. سعی ما بر آن است تا با تبدیل روستای 
گلستانک به عنوان پایلوت صنایع دستی و تولید سفال 
در استان البرز این حوزه را توسعه دهیم. حداقل ۱۰ 
رشته از صنایع دستی فعال در البرز قابلیت برندسازی 
ملی و جهانی دارند که از آن جمله می توان به تراش 
و…  منبت  چلنگری،  زیورآلات،  قیمتی،  سنگ های 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل  داشت.   اشاره 
صنایع دستی استان البرز همچنین از تبدیل کاروانسرای 
شاه عباسی و کاخ مروارید به پایلوت هایی برای عرضه 
و فروش صنایع دستی خبر داد و گفت: پیشنهاد شده 
است تا کاروانسرای شاه عباسی به زون صنایع دستی 
استان تبدیل شود که بخش آموزش و فروش در کنار 
هم قرار گیرد و تبدیل به پاتوق صنایع دستی و هنری 
استان شود. این کاروانسرا شرایط ویژه ای دارد و علاوه 
بر چند نهاد دولتی، بخش خصوصی نیز آمادگی خود 
برای سرمایه گذاری در این بخش را اعلام کرده اند. وقتی 
فعالان صنایع دستی در یکجا باشند، می توانیم در حوزه 
تبلیغات و معرفی رسانه ای نیز کمک بیشتری داشته 

باشیم.  خاکی ادامه داد: کاخ مروارید نیز با توجه به 
قابلیت هایی که دارد و کاربری هایی که پیشنهاد اصلی 
با همکاری شهرداری، طی  تا  ماست، بر آن هستیم 
ماه های آینده تبدیل به محل برگزاری مزایده و فروش و 
حراج آثار فاخر صنایع دستی شود. با توجه به اختلاف 
نظراتی که وجود داشت جلساتی با سپاه و شهرداری 
داشتیم. اکنون شهرداری علاقه مند به سرمایه گذاری 
طرح  آنکه  محض  به  است.  مجموعه  این  توسعه  و 
شهرداری به ما برسد در شورای فنی مورد بررسی قرار 

خواهد گرفت.
شهرداری درخواست هایی دارد که احتمالا قابل تامین 
باشد. این مجموعه ۱۱۰ هکتار عرصه میراثی دارد که 
حساسیت هایی ایجاد می کند و اگر بر اساس قوانین 
سرمایه گذار  درخواست های  بارگذاری  امکان  میراث 
وجود داشته باشد، این کار انجام خواهد شد. مرمت 

نیز در قالب همین طرح آغاز خواهد شد. 
خاکی همچنین از ورود سرمایه گذار بخش خصوصی 
به مرمت شهرستانک خبر داد و گفت: بیش از ۵۰ 
درصد این مجموعه مرمت شده و پل خاتون نیز ترک 
تامین شد.  آن  مرمت  بودجه  تمام  و  تشریفات شد 
قرارداد معمار نیز بسته شده است و از هفته جاری 

تجهیز کارگاه و کار آغاز خواهد شد. 
سایت موزه تپه ازبکی در برنامه های آینده

و صنایع دستی  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 

استان  باستان شناسی  حوزه  درخصوص  البرز  استان 
آغاز  زودی  به  باستان شناسی  کاوش های  گفت:  نیز 
باستانی  مجموعه  اشتهارد،  در  اکنون  شد.  خواهند 
شهر زیرزمینی ۲۵۰۰ساله ثبت ملی شد که ۱۵۰ هکتار 
عرصه و ۴۰۰ هکتار حریم دارد. تپه ازبکی نیز یکی از 
علاقه مندی های جدی من است که قطعا کاوش در آن 
را پیگیری خواهم کرد و راه اندازی سایت موزه ازبکی به 
عنوان سایت موزه ای به روز که همراه با تکنولوژی روز 
دنیا باشد را در نظر داریم. امیدواریم با این کار بتوانیم 

هویت استان البرز را به نمایش بگذاریم. 
اندازه کاوش و کار  البته هر  او خاطرنشان کرد: 
باستان شناسی در استان داشته باشیم و یافته های 
سایر  به  را  آن  نهایت  در  اما  آید  بدست  باستانی 
موزه ها و موزه ملی امانت دهیم، فایده ای نخواهد 
داشت از این رو نامه نگاری هایی برای پیشنهاد دو 
مکان برای تبدیل شدن به موزه ملی البرز را ارائه 
باستان شناسی  یافته های  در  آنچه  با  تا  داده ایم 
داریم بتوانیم موزه ای در خور استان البرز راه اندازی 
کنیم. ما با آنچه در موزه ملی به امانت گذاشته ایم 

می توانیم ۱۰ موزه راه اندازی کنیم. 
رفع مشکلات توسعه گردشگری

او درخصوص رفع مشکلات ساختاری برای توسعه 
البرز  استان  در  دستی  صنایع  و  گردشگری  میراث و 
گفت: نظام اداری استان در این حوزه بسیار مثبت 

است و استاندار حامی اصلی توسعه این حوزه هاست. 
که  سال هاست  گردشگری  و  میراث فرهنگی  کارگروه 
تعطیل شده بود اما طی هفته گذشته حکم ها را زدیم 
و نخستین جلسه طی هفته جاری برگزار خواهد شد. 
توقع ما آن است که بخصوص در خصوص موضوع 
آب در حوزه آبریز سد کرج و سد طالقان، حوزه گاز 
در محوز چالوس که گاز ندارد و تمام رستوران های ما 
از کپسول استفاده می کنند، ورود کنند تا بتوانیم به 
واحدهای پذیرایی خدمت رسانی کنیم. در حوزه منابع 
که  است  آن  انتظارمان  نیز  کشاورزی  جهاد  طبیعی 
سرمایه گذاران را با سرعت بالاتری حمایت کنند چراکه 
موضوع گردشگری و توسعه آن ویژه است. بروکراسی 
اداری در این حوزه آزار دهنده است و نیاز است تا در 
اجرای قوانین نواقص مرتفع شود. در طالقان زیر یک 
درصد بارگذاری اقامتی داریم. اگر اجازه دهیم می توانیم 
برای ۲۰ سال آینده طالقان، یک دهم درصد ظرفیت 
به  را  طالقان  منطقه  و  کنیم  بارگذاری  را  گردشگری 
یکی از مناطق نمونه گردشگری در کشور تبدیل کنیم. 
درحال حاضر منابع طبیعی اجازه ساخت و ساز در این 
منطقه را نمی دهد. البته قانونی در شورای امنیت ملی 
وجود دارد که محوطه آبریز را پهنه بندی کرده اند و به 
دلیل امنیت آب شرب تهران، این مناطق پهنه بندی 
شده و این قانون به ما اجازه نمی دهد که در بسیاری از 

مناطق ساخت و ساز گردشگری داشته باشیم.

»چشمه  علی« شهرری با هفت هزار سال قدمت دوباره خشک 
شده است. با وجود وعده های پیشین مسؤولان میراث فرهنگی و 
شهری برای جلوگیری از تکرار این اتفاق، اما وضعیت حال حاضر 
سومین میراث طبیعی تهران نگران کننده است. ایسنا پیگیر دریافت 
پاسخ مسؤولان میراث  فرهنگی تهران و ری درباره سرنوشت »چشمه 

علی« است.
به گزارش ایسنا، »چشمه  علی« شهرری که روزی جوشان بود، 
محل تفرجگاه شاهان قاجاری و در سال های واپسین تفرجگاهی 
برای مردم ری و محلی برای شستن فرش های مردم بوده است. با 
این همه، در سال های اخیر وضعیت این چشمه به حدی آشفته 

شده که تاکنون دو بار به طور کامل خشک شده است.  
ماجرای تعرض به چشمه علی مختص دیروز و امروز نیست، این 
اثر طبیعی و ملی از روزی که زمزمه های عبور خط ۶ مترو تهران از 
زیر بافت تاریخی شهرری مطرح شد، در معرض خطر جدی قرار 
گرفت و میراث دوستان بارها نسبت به آن هشدار داده و معترض 
شدند، اما گوش ها بدهکار نبود و در تیرماه سال ۱۳۹۶ فعالیت های 
پروژه خط ۶ مترو تهران آغاز شد و همین آغازی برای پایین آمدن 
دبِی آب چشمه علی و خشک شدن این چشمه هفت هزارساله شد.  
که  در شهریورماه سال ۱۳۹۶ خشک شد  یک بار  علی  چشمه  
و  داشت  دنبال  به  را  میراث دوستان  و  محلی  مردم  واکنش های 

سرانجام این اعتراض ها به توقف فعالیت مترو منجر شد. آن زمان 
میراث فرهنگی، شهرداری و شورای شهر تهران و ری قول دادند 
که این وضعیت چندان طول نمی کشد و دیگر قرار نیست چنین 
اتفاقی برای چشمه علی رخ دهد و وضعیت آن به روال عادی خود 
بازمی گردد. با این حال دو سال طول کشید تا چشمه علی دوباره به 
روال عادی خود بازگردد. البته از بار اولی که چشمه علی خشک و 
دوباره جوشان شد، این شائبه مطرح شد که چشمه علی را با تانکر 

آب پر کرده اند و آب آن راکد است.  
اکنون محلی ها می گویند حدود یک ماهی است که آب حوضچه 
»چشمه علی« کم شده و حدود دو ماهی هم می شود که ضلع 
شرقی آن خشک شده است. با توجه به این شرایط  پیش بینی ها 
بر این است که احتمالا تا مردادماه امسال حوضچه »چشمه علی« 
در  ـ  پژوهشگر ری  ـ  ابوحمزه  احمد  دیگر خشک شود. حتی  بار 
مصاحبه ای که تازگی با ایسنا داشته گفته است: »در فصل بهار که 

سطح آب و بارندگی زیاد است، چشمه علی خشک شده است.«
در  نیز  ـ  شهرری  میراث فرهنگی  اداره  رییس  ـ  تقی پور  نوروز 
ایسنا داشته، گفته است: »ما مکاتبات  با  گفت وگویی که اخیرا 
لازم را با وزارتخانه میراث فرهنگی و شهرداری و شرکت مترو انجام 
دادیم و با توجه به فعالیت های خط ۶ مترو مکاتبه ای انجام دادیم 
تا همکاری لازم صورت گیرد و اقدامات کارشناسی انجام شود تا آب 

چشمه مانند قبل جریان پیدا کند. در سال های گذشته که »چشمه 
علی« خشک شد، شهرداری و شرکت مترو همکاری خوبی با میراث  
فرهنگی داشتند و آب به چشمه برگشت، اما این اتفاق دوباره افتاده 

و پیگیر هستیم تا مشکل دوباره رفع شود.«
آن زمان که پروژه خط ۶ مترو تهران در »چشمه علی« آغاز شد، 
تونلی در چند قدمی چشمه حفاری شد که گفته می شود این تونل 
یکی از عوامل اصلی خشک شدن این چشمه هفت هزارساله بوده 
و  آبی که در این تونل جمع می شده، باعث پایین آمدن دبِی آب 
و خشک شدن آن شده است، اما کارشناسان مترو پس از توقف 
فعالیت این پروژه معتقد بودند که با بتون کردن این تونل، آب به 
چشمه برمی گردد. شاید با انجام برخی اقدامات برای مقطعی چشمه 
علی دوباره خروشان شده باشد، اما دوباره به همان سرنوشت دچار 

شده و هنوز دلیل قطعی برای این معضل مطرح نشده است.
با وجود پیش بینی هایی که درباره احتمال خشک شدن به زودی 
چشمه هفت هزار ساله تهران مطرح شده است، ایسنا تلاش کرد 
اقدامات احتمالی و فوری برای جلوگیری از خشک شدن  درباره 
»چشمه  علی«، با نوروز تقی پور ـ رییس اداره کل میراث فرهنگی، 
ـ معاون  ـ و محسن سعادتی  گردشگری و صنایع دستی شهرری 
پاسخی  تاکنون  که  کند  ـ گفت وگو  تهران  استان  فرهنگی  میراث  

دریافت نکرده است.  

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز مطرح کرد

وارید، برای جذب گردشگر قابلیت های کاخ مر
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان البرز از ارائه طرح تبدیل کاخ مروارید به محلی برای حراج آثار فاخر صنایع دستی خبر داد و گفت: 

استان البرز باتوجه به یافته های باستان شناسی می تواند موزه ملی درخور خود داشته باشد.

سرنوشت مبهم چشمه هفت  هزارسالهچشمه علی شهر ری دوباره خشک شد

کاخ مروارید 
نیز با توجه به 

قابلیت هایی 
که دارد و 

کاربری هایی 
که پیشنهاد 

اصلی ماست، 
بر آن هستیم 
تا با همکاری 

شهرداری، طی 
ماه های آینده 

تبدیل به محل 
برگزاری مزایده 
و فروش و حراج 
آثار فاخر صنایع 

دستی شود

جواد انصافی، هنرمند پیشکسوت کشورمان که بیشتر با نام »عبدلی« شناخته 
می شود این روزها یک تئاتر صحنه ای دارد. او از تلویزیون و رادیو گله دارد و 
می گوید: چرا از هنرمندانی که علاقه مند به کارشان هستند و می خواهند در 
خدمت مردم باشند سوء استفاده می شود؟ انصافی تاکید می کند: دوست داریم 

آقای جبلی حرف هایمان را بشنوند.
این بازیگر و کارگردان قدیمی عرصه تئاتر، تلویزیون و رادیو از فعالیت های 
این روزهایش در عرصه تئاتر و تلویزیون و همچنین انتشار کتاب جدیدش 
گفت. انصافی در گفت و گویی که با ایسنا انجام داد با گله از بی توجهی برخی 

مسوولان از دلایل کناره گیری اش از  یک برنامه رادیویی سخن گفت.
دیگر به رادیو نمی روم

رادیو صبا می گوید:  برنامه »صبامک«  با  قطع همکاری اش  درباره  ابتدا  او 
متاسفانه دیگر در رادیو فعالیتی ندارم. مدت ها بود برنامه »صبامک« را برای 
رادیو صبا با آقای محمد اوزی داشتیم که با موضوع تاثیر خنده و شادی بر 
سلامتی روی آنتن می رفت و به نحوی فضای نوستالژیک عبدلی و اوستا را 
یادآوری می کرد. آقای اوزی از تهیه کنندگان قدیمی سازمان هستند و تاکنون 
چندین بار نسبت به دستمزدهای ما به مسوولان انتقاد و تاکید کردند که این 
دستمزدها برای ۱۰ سال پیش است و واقعاً دیگر مقرون به صرفه نیست اما گوش 
شنوایی نبود. من هم به عنوان اعتراض گفته بودم اگر تغییری در دستمزدها 

ایجاد نشود دیگر نیستم.
این هنرمند خاطرنشان می کند: از این هفته دیگر به برنامه نرفتم و ارتباطم را 
قطع کردم چون متاسفانه مسوولان به فکر نیستند. دستمزد من بسیار خنده دار 
است. اگر بگویم به حال ما گریه می کنید اما می گویم. درست است که ما در 
یک روز چندین برنامه ضبط می کنیم ولی برای هر برنامه رقمی که در نظر گرفته 
می شد چیزی حدود ۶۰ الی ۱۰۰ هزار تومان بود! من وقتی می خواستم از محل 
زندگی ام سر ضبط بیایم هزینه زیادی می کردم چون ماشین های سازمان به 

لواسان نمی آیند و خارج از محدوده است.
تومان  هزار   ۲۰۰ و  می آمدم  تومان  هزار   ۲۰۰ با   من  دهد:  می  ادامه  وی 
برمی گشتم. یعنی تمام دستمزدم خرج رفت و آمدم می شد! واقعاً باعث تاسف 
است. به راحتی به تهیه کننده ما گفتند ما همین قدر بودجه داریم. به نظرم با 
این رفتار از هنرمندان و آنهایی که به کار علاقه مند هستند و دوست دارند کار 
کنند، سوء استفاده می کنند. من دلم برای جوانان می سوزد چون آنها مجبورند 
و کار می کنند ولی من دلیلی ندارم دیگر مفتی کار کنم. نمی دانم آقای جبلی 

رئیس محترم سازمان صداوسیما از این اتفاقات مطلع هستند یا خیر.
انتظار داریم آقای جبلی حرف هایمان را بشنود

بازیگر سریال های »اشک ها و لبخندها«، »مدرسه ما« و »میوه ممنوعه« در 
بخشی دیگر از صحبت هایش در پاسخ به اینکه به عنوان یک هنرمند قدیمی 

آیا صحبتی خطاب به رئیس سازمان صداوسیما دارید؟ خاطرنشان می کند: در 
وهله اول انتظار داریم به هنرمندان احترام گذاشته شود و حرف هایشان شنیده 
شود. یکی از مشکلاتی که الان وجود دارد این است که نمایش ملی مان )سیاه 
بازی( متاسفانه هنوز به ثبت نرسیده است و باید از طریق صداوسیما، ارشاد و 
میراث فرهنگی ثبت شود. این نمایش به طور غیرمستقیم زیر سوال است؛ یعنی 
اینکه نمی دانیم به یک دلیل واهی در تلویزیون اجازه داده نمی شود کار شود و 
بارها گفته اند شما سیاه ها را مسخره می کنید! در صورتی که اصلاً اینطور نیست 
و اتفاقاً بازیگران سیاه ما افراد باهوش، بسیار چشم پاک و بذله گویی هستند. 
چطور چنین آدمی می تواند مسخره باشد؟ نمی دانم دلایل دیگری هم دارند که 

نمی گویند ولی ما عملاً در تلویزیون سیاه بازی نداریم.
انصافی تصریح می کند: من از آقای جبلی می خواهم حداقل یک جلسه 
بگذارند ما بیاییم و دفاع کنیم و بگوییم که اینطور نیست و هرکسی هم که مدعی 
است ما مسخره می کنیم من حاضرم بیایم و دلایل علمی بیاورم. ما یکسری 
موضوعات ایرانی را داریم که کشورهای دیگر به نام خودشان ثبت کرده اند. چرا 
باید این اتفاق بیفتد. در صورتی که مثلاً سیاه بازی نمایش ملی ماست و ما 

می توانیم آن را ثبت جهانی کنیم برای کشورهای فارسی زبان. 
بازیگر  برنامه قدیمی »صبح جمعه با شما« در عین حال تاکید می کند: توقع 
دیگرم این است که حداقل در دانشگاه های ما اعم از دانشگاه صداوسیما، 

دانشکده هنر و دانشگاه تهران چهار واحد نمایش سیاه بازی بگذارند تا دلمان 
خوش باشد. ما چطور می توانیم این هنر را به نسل آینده منتقل کنیم. امیدوارم 
آقای جبلی صحبت های ما هنرمندان را بشنود و در جریان مشکلات مان قرار 

بگیرد.

جواد انصافی: 
دوست داریم آقای جبلی حرف هایمان را بشنوند

حماسه رزم یک تیپ تهرانی ثبت می شود
نشست تدوین حماسه رزم تیپ حضرت عبدالعظیم)ع( با حضور رزمندگان و پیشکسوتان این یگان نظامی 

برگزار شد.
به گزارش ایسنا، نشست تدوین حماسه رزم تیپ حضرت عبدالعظیم)ع( با حضور فرماندهان گردان ها و 

واحدهای این یگان در سالن همایش های گلزار شهدای بهشت زهرا)س( تهران برگزار شد.
در ابتدای این نشست سردار سید باقر سادات حسینی فرمانده تیپ حضرت عبدالعظیم)ع( در سخنانی با 
اشاره به اینکه امروز بعد از ۴۰ سال، پرداختن به حماسه رزم رزمندگان تیپ عبدالعظیم)ع( با عنایت شهدا 
انجام می شود ابراز امیدواری کرد: به مدد شهدا با همه ی سختی ها و همراهی رزمندگان و پیشکسوتان ثبت 
و جمع آوری خاطرات و اسناد دلاوری رزمندگان و شهدای مظلوم انجام خواهد شد و ان شاءالله این سرمایه 

برای آیندگان ذخیره می ماند.

همچنین سردار عامری معاون فرهنگی و تبلیغات تیپ عبدالعظیم)ع( پیرامون اهمیت تدوین حماسه رزم  
گفت: و تا زمان سالگرد تاسیس تیپ حضرت عبدالعظیم )ع( در دی ماه بخشی از اسناد و مدارک و دست 

نوشته های جمع آوری شده و رونمایی شود.
تیپ حضرت عبدالعظیم علیه السلام متشکل از رزمندگان شهرستان های استان تهران خصوصا شهرستان 
ری، ورامین و شمیرانات در دیماه سال ۱۳۶۲ با ۴ گردان به عنوان پشتیبان تیپ سیدالشهدا)ع( تشکیل شد 
و در عملیات خیبر و در روزهای سخت جزیره مجنون توسط تیپ سیدالشهداء )ع( به فرماندهی شهید حاج 
کاظم رستکار به کار گرفته شد و حماسه رزمندگان این یگان در روزهای ۱۶ و ۱۷ و ۱۸ اسفند در پد شرقی 
جزیره مجنون به ثبت رسید. تیپ حضرت عبدالعظیم در عملیات خیبر بیش از ۲۵۰ شهید و صدها جانباز 

تقدیم کرده است.


